
  

 

Pensionärsrådet 

Minnesanteckningar 
Pensionärsrådet 22 september  
Närvarande 

Ledamöter  

Göran Ivarsson, SPF 

Margaretha Dahlin, SPF 

Ersättare 

Åsa-Britt Edoff, SPF 
 
Maj-Lis Larsson, SPF 
 

Jan-Erik Carlsson SPF 

Barbro Skogberg, SKPF 

Ing-Britt Pettersson, SKPF 

Alf Andersson, PRO 

Lennart Brodin, PRO 

Ritva Mäntykänttä, SFP 

 

Pyret Backman, SPF 

Mauritz Thofvesson, PRO 

Göran Skoog, PRO 

Anders Gustafsson, PRO 

Lena Johansson, SKPF 

Christina Simonsen, SKPF 

Britt Lennholm, SKPF 

   Outi Airaksinen, SFP 

  

  

Representanter kommunstyrelsen Övriga 

Marie-Louise Karlsson (S), ordförande 

Marian Loley (KD) 

Monica Eriksson, Anhörigstöd 

Jennie Hjertberg, Samhällsbygg.förv. 

Representanter vård- och omsorgsnämnden 

Birgitta Carlheim-Gyllensköld (M) 

Ewa Callhammar (M) 

Tobias Lundqvist, KFAB 

Sandra Hjelm, KFAB 

Iréne Olander, sekreterare 

  

  

  

 

Tid och plats: 22 september kl. 09:00-12:00, Pensionärernas Hus 

 



 

Mötets öppnande 
Ordförande Marie-Louise Karlsson inledde mötet med att hälsa alla 
välkomna. Med de orden öppnades mötet. 
 
Godkännande av dagordning 
Under punkten ”Nya frågor” ville Göran Ivarsson, Jan-Erik Carlsson samt 
Ing-Britt Pettersson ta upp några frågor. Därefter godkändes 
dagordningen. 

 
Godkännande minnesanteckningar  
Mötet beslutade godkänna föregående minnesanteckningar. 
 
Besök – Jennie Hjertberg, Framtidsplan 2050 
Jennie Hjertberg, utredare samhällsbyggnadsförvaltningen, informerade 
om ”Framtidsplan 2050”. Det är en ny översiktsplan som är ute på samråd. 
Planen sätter agendan om hur vi vill att Katrineholms kommun ska 
utvecklas i framtiden. I planen pekar man ut riktningen för kommunens 
utveckling och samtidigt integrerar målen i Agenda 2030 med innehållet i 
den nya planen. Jennie berättade om hur man arbetar med projektet. År 
2021 var ett inlyssnande år där man ville veta vad medborgarna tyckte om 
hur kommunen ska vara. Man hade även workshops med näringslivet. 
Samrådet började den 4 september 2023. Handlingar finns 
”Kontaktcenter” och sociala medier. Man har även gjort en ”framtidsturné” 
på bl a kulturhuset Ängeln, Stortorget, skolor och småorter nära 
Katrineholm. Framtidsplanen är ute på samråd till och med den 30 
oktober 2023. En länk som man gå in på är 
framtidsplan2050@katrineholm.se. 
Mötet beslutade tillsätta en arbetsgrupp som diskuterar denna 
framtidsplan bestående av rådsledamöter från stan och kransorterna. 
Personerna som ska ingå är Göran Ivarsson (sammankallande), Åsa-Britt 
Edoff, Majlis Larsson, Mauritz Thofvesson, Pyret Backman och Hans 
Karlbom. 

   
Information från Anhörigstöd 
Monica Eriksson informerade att det var ”öppet hus” på Anhörigcentralen 
den 26 september mellan klockan 14-18. Monica påminde även om 
temamånaden om psykisk hälsa som pågår. Den 3 oktober kommer Åsa 
Höij att föreläsa om ”återhämtning från psykisk ohälsa” på kulturhuset 
Ängeln. Temaföreläsning ”sorg & väntesorg” den 16 oktober på 
Anhörigcentralen.  
  
Aktuella Ärenden och remissärende 
Göran Ivarsson redovisade remissvaret från KPR gällande Måltidspolitiskt 
program 2024-2027 Katrineholms kommun. Mötet ställde sig bakom detta 
remissvar. Remissvaret översänds till service – och teknikförvaltningen. 
 
Besök KFAB – Tobias Lundqvist och Sandra Hjelm 
Tobias informerade om uppdraget ur kommunplanen. Se bilaga. 
Sandra Hjelm berättade att det ligger ett förslag på detaljplan för 
byggande av ”trygghetsboende” men inget beslut finns än. 
Tobias berättade att man följer Boverkets regler gällande utformning av 
lägenheterna.  
 

https://www.katrineholm.se/kommun--demokrati/sa-arbetar-kommunen/agenda-2030.html
mailto:framtidsplan2050@katrineholm.se


 

 
Aktuella frågor från pensionärsföreningarna 
Mauritz Thovesson berättade att Finska Föreningen fyller 25 år i år. 
 
Information från Regionens pensionärsråd 
Jan-Erik Carlsson informerade från mötet den 20 september. Man fick 
information från Läkemedelscentrum och om Kulturverksamheten. 

 
Information från kommunstyrelsen 
Marie-Louise Karlsson berättade att nästa kommunstyrelsemöte är den 27 
september. På agendan står bland annat revideringar av styrdokument, 
delårsrapport från Kommunstyrelsen, detaljplaner m.m. Det kommer även 
att bli en uppföljning av språktesten. 
 
Information från vård- och omsorgsnämnden 
Ewa Callhammar informerade om septembers siffror från 
boendesamordningen: 
Vårdboende: tre i kö, två fått erbjudande 
Demensboende: 10 i kö, en fått erbjudande, en tackat nej 
Serviceboende: 6 i kö, fem fått erbjudande, två tackat ja 

 
Rapporter från kransorterna 
Björkvik – Jan-Erik Carlsson berättade att man startat upp ”Säker Digital” 
igen. Den 7 september kom det ett 40-tal personer. Den 25 september 
kommer Sörmlands sparbank och informerar om säkerhet. 

 
Nya frågor 
Göran Ivarsson berättade att det kommit ett mejl från Pensionärernas 
Riksorganisationer om en fråga hur det ligger till med läkemedel i 
kommunen. Marie-Louise Karlsson svarade att vi har tagit del av detta mejl 
men att vi tar upp frågan på pensionärsrådet i oktober. 
Ing-Britt Pettersson – Finns det en geriatrisk mottagning i Katrineholm och 
hon undrade också ifall kommunen kan bistå med ledsagarservice. 
Marie-Louise Karlsson svarade att det är frågor som vi kan ta upp då vi 
bjuder i Regionen till ett möte eventuellt i december. 
 
Avslutning 
Marie-Louise tackade för visat intresse och önskade alla en trevlig helg. 
 
//Iréne Olander 
 
 



Trygghetsboende

2023-09-22



Uppdraget ur Kommunplanen

• 2019: Bygga ett nytt trygghetsboende för 
äldre, där äldre går först.

Befintliga äldreboenden ska renoveras.
• 2023: Bra boende för äldre behöver utvecklas.
Boendekedjan för äldre behöver förstärkas 
genom ökade möjligheter till trygghetsbonde.
Bygga ett nytt trygghetsboende vid Igelkotten.





Trygghetsboende
• Trygghetsboende är för äldre som är 

för friska för äldreboende, men som 
vill ha mer trygghet och social 
samvaro än vad de kan få i sitt 
nuvarande hem.

• Termen trygghetsboende kom 2008 
så denna boendeform är relativt ny 
och utbudet fortfarande begränsat. 

• Fler och fler servicehus omvandlas 
idag till trygghetsboende. 

• Det krävs inget biståndsbeslut för att 
bo i trygghetsboende. 

• Du hyr din bostad på eget initiativ.



Skillnad mellan Trygghetsboende & Äldreboende

• Till skillnad från äldreboenden 
ingår varken mat, service, 
omvårdnad eller sjukvård.

• Däremot är det ett krav att 
bostäderna ska vara 
funktionellt utformade, att 
boendet ska ha 
gemenskapslokaler för 
måltider, samvaro, hobby och 
rekreation. (brandklass 3 el 5)

• Flera trygghetsboenden har 
personal på plats på angivna 
tider.



Skillnad mellan Trygghetsboende & Seniorboende

• Eftersom det finns 
seniorboenden, som i likhet med 
trygghetsboende, är funktionellt 
utformade och har 
gemenskapslokaler, personal och 
trygghetslarm är det i vissa fall 
liten eller ingen skillnad mellan 
ett seniorboende och ett 
trygghetsboende.

• Åldersgränsen för att få flytta till 
ett trygghetsboende är dock ofta 
högre än för seniorboenden. 



Tankar & Idéer Framtidens boende

• Digitalisering 
• Kök
• Storlek på lägenhet
• Odlingsmöjligheter
• Boulebana
• Övernattningsmöjligheter
• Tvättmaskin & Torktumlare
• Inglasad balkong
• Allt ingår i hyran, el, vatten, fiber
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